
FNOI INFO | 2025 | ZOMEREDITIE

GERARD NIJSSEN: 
' Circulair Materialenplan  
is een gemiste kans.'

TWEEDE KAMERLID MARTIJN BUIJSSE: 
 ' Mijn advies is om als  
branche te blijven inzetten 
op einde-afval-criteria voor 
oudpapier en -karton.'

ONDERZOEK RABORESEARCH: 
' Importbeleid China heeft 
grote invloed op wereldwijde 
papierrecyclingmarkt.'
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Nu is de handel in oudpapier altijd al dynamisch en niet volledig voor-
spelbaar, maar ik kan wel zeggen dat onze handel de afgelopen jaren 
drastisch is veranderd. Het importbeleid van China heeft grote invloed 
gehad op wereldwijde papierrecyclingmarkt. Dat geldt ook voor de  
mondiale focus op de circulaire economie. Om nog maar te zwijgen 
van de afname van de hoeveelheid grafisch papier en de toename van 
kartonnen verpakkingen. Het mooie is dat de handel in oudpapier zich 
aanpast aan de nieuwe omstandigheden en zich ook nu in een nieuwe 
vorm heeft gestabiliseerd. Dit blijkt uit de recent verschenen Recovered 
Paper and Pulp World Map van RaboResearch, waarover meer in deze 
uitgave. 

Kringloop van papier heeft voorbeeldfunctie
Dat onze handel zich kan aanpassen aan de omstandigheden heeft 
natuurlijk ook van doen met de duurzame eigenschappen van papier en 
karton. De kracht van papier en karton in de afvalfase is recycling. Met 
een recyclingpercentage dat de 90% nadert behoort Nederland tot de 
Europese top. Oudpapier is een waardevolle grondstof, met een bewe-
zen sterke inzamelstructuur, waar de kosten van inzameling en recycling 
worden gedekt door de opbrengsten van het gerecyclede oudpapier. 
Hoogwaardige recycling van papier en karton is al jaren een voorbeeld 
van een circulaire kringloop, waar Nederland trots op mag zijn.

CMP ontbeert ambitie
Maar wat kopen we voor trots als de cijfers niet op waarde worden 
geschat door bijvoorbeeld de overheid? Begin dit jaar werd het ont-
werp-Circulair Materialenplan (CMP) gepubliceerd. Later dit jaar treedt 
het definitieve plan in werking. Het CMP moet een circulaire economie 
helpen te bereiken. De FNOI is teleurgesteld in het CMP. De ambitie om 
tot een circulair beleidskader te komen ondersteun ik natuurlijk, maar 
ik zet grote vraagtekens bij het voorgestelde CMP als basis voor de 
transitie naar een circulaire economie. Het concept-CMP gaat voorbij 
aan de bestaande circulariteit van de papierketen. In het CMP worden 
oudpapier en -karton als afval beschouwd. Hierdoor is onvoldoen-
de aandacht voor de circulaire kansen die oudpapier- en karton als 
secundaire grondstof bieden. Zo ontbreekt in het CMP de ambitie om 
meer te sturen op brongescheiden inzameling. In plaats daarvan wordt 
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 CIRCULAIR MATE RIALENPLAN  
IS EEN GEMISTE KANS
We leven in een onzekere en steeds veranderende tijd. Op het terrein van  
veiligheid en defensie zijn de gevolgen van het nieuwe presidentschap van 
Trump groot, maar met de tarievenoorlog wordt ook de economie geraakt. 
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De FNOI heeft eerder een kant en klaar voorstel  
uitgewerktvoor einde-afval-criteria

voor oudpapier en karton.

nascheiding als dé oplossing voor verdere circulariteit verkend, 
terwijl nagescheiden oudpapier niet door de papierindustrie wordt 
geaccepteerd. Dat het ministerie wederom nascheiding inbrengt 
als enige toekomstvisie in plaats van een visie op mogelijkheden 
tot optimalisering van bronscheiding, is nauwelijks te bevatten. 
Brongescheiden (schoon en droog) oudpapier is van oudsher een 
waardevolle secundaire grondstof met een economische waarde. 
Ik ben van mening dat het CMP een risico vormt voor het goed 
functioneren van de papierketen door gerecycled papier en karton 
als afvalstof aan te merken. 

Van afval naar grondstof
Het CMP is nu juist dé uitgelezen kans om einde-afval-criteria voor 
oudpapier en -karton vast te stellen. Met de EN 643 norm hebben 
we een kwaliteitssysteem dat naadloos aansluit op de eisen van 
de verwerkende industrie. De FNOI heeft eerder een kant en klaar 
voorstel uitgewerkt voor einde-afval-criteria voor oudpapier en 
karton. Dit had één-op-één in het CMP kunnen worden verwerkt. 
Stel je voor dat ons ministerie deze kans had gegrepen! Dan had 
echt sprake geweest van een circulair materialenplan! Door vast 
te houden aan het afvalstoffenbegrip, is het CMP in wezen een 
afvalbeheerplan, waarvan de naam is gewijzigd.

Optimalisering recyclingketen
Natuurlijk kan de papierketen op een aantal punten worden ge- 
optimaliseerd. In de afgelopen jaren zijn deze punten geregeld  
bij het ministerie onder de aandacht gebracht. Denk aan het  
optimaliseren van brongescheiden inzameling en de erkenning  
van oudpapier en -karton als secundaire grondstof middels einde- 
afval-criteria. Ik vraag me wel eens af hoeveel informatie wij de 
ambtenaren van het ministerie moeten geven. Hoe vaak wij ze 
met de ketenpartners moeten uitnodigen voor werkbezoeken om 
de eigenschappen van papier en karton en de belangen van de 
sector te verduidelijken? Het is om moedeloos van te worden! Ik 
blijf echter optimistisch. De FNOI heeft het CMP gefileerd in een 
uitgebreid, constructief schrijven aan het ministerie. Daarbij is het 
ministerie aangeboden om op korte termijn aan tafel te gaan om 
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te bespreken hoe het CMP en aanpalende regelgeving kunnen 
worden omgebogen opdat de circulaire economie kan worden 
gerealiseerd in 2050. 

Circulaire Papier en Karton Tafel
In deze FNOI INFO een interview met Tweede Kamerlid Martijn 
Buijsse van de VVD. Hij heeft I&W Milieu in zijn portefeuille. 
Buijsse diende een motie in en riep op tot de oprichting van een 
Circulaire Plastic Tafel. Doel; structureel overleg tussen overheid 
en industrie over circulariteit met de plastic keten en overheid, 
om te komen tot een Circulair Plastic Akkoord. Ik pleit voor een 
Circulaire Papier en Karton Tafel om eindelijk te komen tot maat-
regelen die daadwerkelijk gaan leiden tot circulariteit. 

Dienstverlening van hoog niveau
Ondertussen ben ik vooral trots op de FNOI. Met een aantal bij- 
zondere, innovatieve initiatieven laat de FNOI zien waarom zij 
er is: het zo goed mogelijk behartigen van de belangen van de 
leden. Zoals bekend voert de FNOI veiligheid en gezondheid op 
de werkvloer hoog in het vaandel. Om daar gevolg aan te geven 
heeft zij opdracht gegeven tot de ontwikkeling van een Risico-
Inventarisatie en -Evaluatie (RI&E)-tool voor de papierrecycling-
sector. Met deze tool krijgen bedrijven grip op arbeidsrisico’s en 
kunnen ze zelfstandig werken aan een veilige werkomgeving. 
Goed initiatief! Ook belangrijk is de nieuwe e-training 'Omgaan 
met privacygevoelige materialen' van CA+ certificering. De  
training is gemaakt in opdracht van de FNOI en biedt in slechts 
20 minuten tijd essentiële kennis om veilig en verantwoord om  
te kunnen gaan met vertrouwelijke gegevens. Samen met de 
leden bouwt de FNOI aan een toekomst waarin veilig, gezond 
en verantwoord werken vanzelfsprekend is! In deze FNOI INFO 
worden beide initiatieven beschreven. 
Tot slot een woord van dank. Na tien jaar voorzitter te zijn ge-
weest van ERPA, is ‘onze’ Hans van de Nes afgezwaaid. Hans, 
veel dank voor jouw tomeloze inzet. Er staat een stevige organi-
satie die de belangen van de papierrecycling vertegenwoordigt. 
Alle succes voor jouw opvolger José Andrés Martín Cubero.
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Ondernemer met passie voor politiek
Martijn Buijsse (1981) is geboren en opgegroeid in een boeren-
gezin in Oostburg, Zeeland. Hij studeerde werktuigbouwkunde 
in Eindhoven en landbouwtechniek in Wageningen. Na zijn 

studie werkte hij in diverse functies in de landbouw- en de voe-
dingsindustrie. Vanaf 2014 deed hij dat als zelfstandig onder- 
nemer. Naast het ondernemerschap werd hij in 2018 wethouder 
van Boekel, Noord-Brabant, gevolgd door een wethouderschap 
in Bergen, Limburg. Welke doelen had Buijsse voor zichzelf 

gesteld toen hij de volgende stap in zijn politieke carrière zette; 
het lidmaatschap van de Tweede Kamer? Buijsse: ‘De politiek 
raakt de hele maatschappij. Burgers en ondernemers spreken 
er dagelijks over aan de keukentafel. Daarbij komt niet alleen 
het vertrouwen in de politiek aan bod, ook de inhoud is van 
groot belang. Denk aan de circulaire economie en zaken die  
van doen hebben met een gezonde leefomgeving. Ik wil de 
spanning in de samenleving als het gaat over een gezonde  
leefomgeving en de impact van onze welvaart meer bespreek-
baar maken, en ook bijdragen aan betere oplossingen met 
draagvlak en perspectief. Onze kinderen moeten kunnen  
genieten van de welvaartsgroei waar onze ouders hard voor  
hebben gewerkt.’ 

Transitie naar de circulaire economie 
Wereldwijd gebruiken we veel producten en grondstoffen. Er zijn 
grenzen aan wat de aarde aan kan. Ook Nederland werkt aan 

Interview
met Tweede  
Kamerlid  

MARTIJN  
BUIJSSE 

Een beetje radicaal kan, 
maar het mag niet  
vertragend werken. 

Als woordvoerder Milieu voor de Commissie I&W en diverse andere belangrijke beleids- 
terreinen bij de VVD (waaronder BZK Interbestuurlijke verhoudingen, Gemeentelijke 
herindelingen, Openbaarheid van bestuur en open data) heeft Tweede Kamerlid Martijn 
Buijsse een uniek perspectief op de uitdagingen en kansen binnen de papierrecycling-
sector. De FNOI sprak met Buijsse over zijn visie op duurzaam milieubeleid, zijn  
plannen om Nederland vooruit te helpen in de transitie naar een circulaire economie 
en de door de FNOI bepleite einde-afval-criteria voor oudpapier en -karton. 
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een circulaire economie: een wereld waarin we zoveel moge- 
lijk hergebruiken en zo weinig mogelijk weggooien. Maar hoe 
krijgen we een versnelling in de ontwikkeling van die circulaire 
economie? ‘Er is veel onderzoek gedaan. We weten, bij wijze 
van spreken, tot drie cijfers achter de komma hoeveel de aarde 
opwarmt als we de huidige lineaire samenleving continueren.  
Er zijn voorstanders van een radicale omslag. Ik denk echter dat 
we daarmee het draagvlak verliezen bij diegenen die het echte 
werk moeten doen; de burgers en ondernemers. Een beetje 
radicaal kan, maar het mag niet vertragend werken. Ik zet me  
in voor het creëren van mogelijkheden om vanuit een goede  
organisatie en samenwerking die nieuwe circulaire samenleving  
te realiseren. Door zijn goede infrastructuur, innovatieve vermo-
gen en kennispositie heeft Nederland alles in huis om zich te 
ontwikkelen tot koploper. Dat biedt kansen voor partijen in de 
“oude economie”. Zij kunnen investeren in duurzame ontwikke-
lingen en zo de beweging naar circulair versnellen. Alleen door 
samen te werken kan de Nederlandse samenleving in 2050 
circulair zijn. Conflicten werken averechts. In winnende teams 
weten de spelers welke functie zij hebben om het team op te 
peppen en doelen te bereiken. Zo zie ik het graag voor me. Dat 
wil ik stimuleren.’

Resultaat gedreven politicus
Buijsse wil als Tweede Kamerlid het verschil maken. Zijn er  
prestaties waar hij trots op is? ‘Allereerst heb ik samen met  
de papierbranche de Motie over papieren bekers en bakjes met 
een plastic coating ingediend. Deze motie riep de regering op 
papieren bakjes en bekertjes met plastic coating te blijven toe-
staan. Die zouden anders per 1 januari 2026 worden afgeschaft. 
Voor mij is dit een voorbeeld van doorgeslagen regelgeving; 
zonder oog voor innovaties en draagvlak worden zaken té radi-
caal afgeschaft. Ik ben er trots op dat ik deze motie met goed 
resultaat door de Kamer heb geloodst. Een tweede prestatie 
waar ik trots op ben is mijn motie voor het oprichten van een 
Circulaire Plastic Tafel. De plasticsindustrie verkeert in zwaar 

weer door goedkope plastics uit China en de VS. De tafel wil 
ruimte geven aan partijen om in gesprek te gaan en na te den-
ken over ieders rol. Hier kunnen deals worden gesloten tussen 
ketenpartijen en kan duidelijkheid ontstaan over plekken waar  
de overheid steun kan bieden met subsidies. De Circulaire 
Plastic Tafel moet een positieve ontmoetingsplek zijn waar  
serieus en constructief wordt gesproken over de circulariteit  
van plastics.’

Einde-afval-criteria oudpapier en -karton 
De papier- en kartonsector wil een voorbeeld zijn in de totstand-
brenging van een circulaire economie. De circulaire eigenschap- 
pen van papier en karton spelen daarbij een voorname rol. 
Echter, wanneer de materialen oudpapier en -karton zijn ge- 
zuiverd, gesorteerd en specifiek worden aangeboden aan de  
papierindustrie, worden zij nog altijd gereguleerd als een afval-
stof. En dat terwijl de stroom juist een belangrijke (circulaire) 

grondstof is, die zeer geschikt is om einde-afval-criteria voor 
op te stellen. De recyclingsector pleit hier al decennia voor. 
Pogingen om een Europese end of waste status te krijgen zijn 
mislukt. Het moet dus nationaal gebeuren. Buijsse: ‘Ik ben  
voorstander van Europese definities van einde-afval-criteria.  
Ik begreep van mijn Europese collega dat Frankrijk verder is  
met het definiëren van de einde-afvalstatus voor meerdere  
productstromen. Gezien het gelijke speelveld en het belang 
daarvan voor ons bedrijfsleven vind ik het belangrijk dat 
Europese landen hierin eensgezind optrekken.’ 

In winnende teams weten de  
spelers welke functie zij hebben  

om het team op te peppen en  
doelen te bereiken.

Het CMP is wettelijk  
niet veel anders dan het 
Afvalbeheerplan.
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Belang erkenning oudpapier en -karton als grondstof
Een van uw voorgangers, Erik Haverkort, heeft meerdere malen 
bij het ministerie aangedrongen op einde-afval-criteria voor de 
hoogwaardige recyclingstroom oudpapier en -karton. Omdat er 
op het ministerie geen capaciteit is deze vast te stellen, heeft  
de FNOI een panklaar wetsvoorstel geschreven dat één op één 
vergelijkbaar is met einde-afval wetgeving voor andere mate-
riaalstromen. Toch wil het ministerie dit niet verder brengen, 
terwijl wél werk wordt gemaakt van einde-afval-criteria voor  
veel complexere stromen, zoals fosfaten en cellulose uit riool-
water. Wat is nodig om het ministerie werk te laten maken van 
nationale einde-afval-criteria voor oudpapier en karton?  
Buijsse: ‘Dit heeft met capaciteit in de handhaving te maken. 
De Inspectie Leefomgeving en Transport (ILT) heeft de taak om 
op deze stromen inspecties te doen. Een zwart/wit-benadering 
helpt hen zeer. En natuurlijk is het ook zo dat hun capaciteit niet 
oneindig is.’

Circulair Materialenplan
Recent is het concept Circulair Materialenplan (CMP) ter con-
sultatie gelegd. De FNOI constateert dat er behalve de naams-
wijziging weinig sprake is van een circulaire omslag in denken, 
het is voortborduren op de oude weg. Sturing aan de achterkant 
van de keten waarbij de optie van nascheiding van oudpapier en 
-karton serieus wordt overwogen. In het CMP zit zelfs een prik-
kel tot verbranding van oudpapier. Dat lijkt strijdig met de essen-
tie van een circulaire economie. Kansen zoals het optimaliseren 
van bronscheiding en het toekennen van de einde-afval-status 
aan gezuiverd oudpapier komen niet terug in het concept CMP. 
Hoe rijmt u dat met de circulaire wens, waarom worden deze 
onderwerpen ook hier weer genegeerd?  

Mijn advies is om  
als branche te blijven  

inzetten op einde-afval- 
criteria voor oudpapier  

en -karton.

INTERVIEW MARTIJN BUIJSSE 

‘Ik herken dit beeld. Het CMP is wettelijk niet veel anders dan 
het Afvalbeheerplan. Anderzijds, beleidsmatig gaat het ministe-
rie nu wel meer inzetten op het circulair maken van materiaal-
stromen. Dit heeft tijd nodig. Ik zie het als een kans om dit de 
komende jaren goed in te regelen. Ik ben van mening dat het 
onderwerp Einde-afval-criteria oudpapier en -karton thuishoort 
in de discussie over de ontwikkeling van het CMP. De wetge-
ving hiervoor is nog maar onlangs aangenomen. Mijn advies is 
om als branche te blijven inzetten op einde-afval-criteria voor 
oudpapier en -karton. Daarbij zet ik het werk van Erik Haverkort 
graag voort. Een voorbeeld is de hiervoor benoemde inzet van 
papieren bekers en bakjes met een plastic coating. In mijn 
motie is de regering verzocht hoogwaardige recycling van deze 
stromen toe te blijven staan. Het ministerie heeft moeite met 
de plastic coating. Hoe klein het percentage kunststof ook, zij 
dwingt deze producten te behandelen als plastic product. Ik 
vind dat doorgeschoten regelgeving. Maar, het is belangrijk om 
als sector rekening te houden met de problemen die het ministe-
rie heeft met de coating. Ik kan niet garanderen dat deze regel 
er altijd zal blijven. Het is ook hier belangrijk dat op Europese 
schaal definities van circulaire stromen worden vastgelegd. 
Want alleen dan kun je spreken van een gelijk Europees speel-
veld voor onze bedrijven.’ 

 
Op www.fnoi.nl is meer informatie te vinden over het CMP  
en de reactie van de FNOI op het plan.
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Wagensveld Machinebouw begon in 1963 met de produc-
tie van staalproducten voor de beton- en meelindustrie. In 
de jaren 60 zette het bedrijf een belangrijke stap door de 
uitbreiding naar transportbanden voor de papierindustrie. Het 
bedrijf is in 2021 overgenomen door de Den Bezemer Groep. 
De overname heeft nieuwe investeringen mogelijk gemaakt 
om de marktpositie van het bedrijf verder te versterken.

Berry den Bezemer is CEO van Den Bezemer Group B.V. 
Onder zijn leiding focust Wagensveld Machine nog sterker 
op kwaliteit en maatwerk. Den Bezemer: ‘Wagensveld wil 
actief bijdragen aan de verduurzaming van de recyclingin-
dustrie. Met ons eigen onderzoek- en ontwikkelingsteam 
ontwerpen wij voor elke opdracht een maatoplossing. Met de 
juiste band kan ieder recyclingproces significant duurzamer 
worden gemaakt.’ 

Den Bezemer gelooft in de kracht van de keten en is daar-
om geassocieerd lid geworden van de FNOI. ‘Neen, wij zijn 
zelf geen inzamelaar van oudpapier, maar kennis van het 
recyclingproces hebben wij wel. Ik ben ervan overtuigd dat 
wij en de overige leden van de FNOI elkaar kunnen inspireren 
op diverse vlakken.’

De FNOI kijkt uit naar een vruchtbare samenwerking met 
Wagensveld Machinebouw B.V. en is ervan overtuigd dat de 
expertise van het bedrijf een waardevolle aanvulling is voor 
de federatie en recyclingsector als geheel.

De FNOI verwelkomt Wagensveld Machine-

bouw B.V. uit Woerden als nieuw geassocieerd 

lid. Met meer dan 60 jaar ervaring in de me-

taalbewerkingsindustrie, heeft Wagensveld 

zich ontwikkeld tot een internationale speler, 

gespecialiseerd in het ontwerpen, produceren, 

plaatsen en onderhouden van transportbanden 

voor de papier- en plasticrecyclingindustrie.

NIEUW FNOI- LID
WAGENSVELD  
MACHINEBOUW B.V.

Wagensveld wil  
actief bijdragen aan de 

verduurzaming van  
de recyclingindustrie
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China’s importverbod 
Tot 2013 was China goed voor bijna de helft van de wereldwijde 
import van oudpapier of recovered paper (RCP). De importbe-
perkingen, die in 2021 culmineerden in een volledig verbod, 
hebben van 2016 tot 2023 geleid tot een jaarlijkse daling van 
bijna 5% in de wereldwijde RCP-handel. Ook zijn exportstro-
men verlegd naar Zuidoost-Azië en India. Hoewel deze regio’s 
een groeiende vraag naar oudpapier kennen, fungeren zij ook 
als tussenstations voor de handel in RCP, want China blijft, zij 
het indirect, afhankelijk van gerecyclede pulp en container-
board, die daar worden geproduceerd en vervolgens naar China 
geëxporteerd. De Recovered Paper and Pulp World Map van 
RaboResearch laat duidelijk zien dat China’s importrestricties de 
wereldwijde RCP-markt structureel hebben veranderd.

Overaanbod en prijsdaling in Europa en de VS
Door het wegvallen van China als afzetmarkt bestaat een over-

schot aan oudpapier in Europa en Noord-Amerika. Dat heeft 
geleid tot aanzienlijke prijsdalingen. Volgens RaboResearch wor-
den exporteurs uit de EU en de VS geconfronteerd met structu-
rele uitdagingen en moeten zij nieuwe strategieën ontwikkelen 
om hun oudpapier af te zetten, zoals het zoeken naar nieuwe 
markten en meer focus op binnenlandse verwerking.

Nieuwe regelgeving en investeringen in recycling
De oudpapiermarkt past zich aan aan de veranderende han-
delsstructuren. Zo wordt volgens RaboResearch geïnvesteerd 
in efficiëntere recyclingtechnologieën en hogere kwaliteitsnor-
men voor RCP. Europese regelgeving, zoals de Verordening 
voor Verpakkingen en Verpakkingsafval (PPWR) en de herziene 
Europese Verordening Overbrenging Afvalstoffen (EVOA), dwin-
gen de sector om innovatieve oplossingen te ontwikkelen en nog 
strengere procedures te volgen bij de export van oudpapier. De 
EU-regelgeving treedt gefaseerd in werking en kan de exportmo-

De handel in oudpapier is de afgelopen jaren 
drastisch veranderd. China’s strengere import-
regels en de wereldwijde focus op de circulaire 
economie zijn daar mede oorzaak van. De re-
cent gepubliceerde Recovered Paper and Pulp 
World Map van RaboResearch biedt inzichten 
in de ontwikkelingen van de oudpapiermarkt 
en de toekomst van de oudpapiersector.

IMPORTBELEID  
CHINA 
heeft grote invloed op  
wereldwijde papier- 
recyclingmarkt 
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gelijkheden naar derde landen beperken vanwege extra nale-
vingskosten. Hiermee staat deze regelgeving een goed-functio-
nerende oudpapiermarkt duidelijk in de weg. 

Groeiende vraag naar gerecyclede vezels
Naast regelgeving speelt ook de Paperization-trend – de overstap 
van plastic naar verpakkingen van papier en karton – een belang-
rijke rol in de sector. De stijgende vraag naar gerecyclede vezels 
stimuleert investeringen in betere inzameling en verwerking van 
RCP. Bedrijven moeten blijven innoveren om aan de toenemende 
vraag naar hoogwaardige gerecyclede verpakkingen te voldoen.

Toekomstperspectief
Hoewel de wereldwijde RCP-handel zich in een nieuwe vorm 
heeft gestabiliseerd, blijven exporteurs zoals de EU en de VS op 
zoek naar alternatieve afzetmarkten. Volgens RaboResearch zijn 
samenwerking binnen de toeleveringsketen en investeringen in 

geavanceerde recyclingtechnologieën essentieel om de con-
currentiepositie te behouden. De toekomst van papierrecycling 
ligt wat RaboResearch betreft in efficiëntere verwerking, hogere 
kwaliteitsnormen en een duurzamer gebruik van gerecyclede 
vezels. Alleen zo kan de sector blijven inspelen op de verande-
rende marktdynamiek en regelgeving. 

Intra-EU+UK trade flows of bleached pulp, 2023Intra-EU+UK flows of recovered paper, 2023

De auteurs van de Recovered Paper and Pulp World Map 
zijn Natasha Valeeva and Xinnan Li, senior analisten bij 
RaboResearch.
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Martin Cubero en FNOI nauw verbonden
ERPA is onderdeel van de European Recycling Industries’ 
Confederation (EuRIC), de Europese koepelorganisatie van de 
recyclingindustrie. EuRIC vertegenwoordigt de recyclingindustrie 
richting de Europese instituties. Met de benoeming van José 
Andrés Martín Cubero blijven de FNOI en ERPA nauw verbon-
den. Martín Cubero is mede-oprichter en -eigenaar van MC2 
Recycling, dat lid is van de FNOI. Daarnaast is hij bestuurslid 
van de Spaanse Asociación Española 
de Recicladores y Recuperadores de 
Papel y Cartón (REPACAR). Martín 
Cubero kent de uitdagingen waarmee 
de Europese recyclingindustrie wordt 
geconfronteerd. Hij is vastbesloten 
om de belangen van de industrie te 
behartigen te midden van toenemende 
bureaucratische complexiteit en expor-
trestricties.

Oudpapier is een belangrijke grondstof
Martín Cubero : ‘Het zijn moeilijke tijden voor onze sector. 
Recyclingbedrijven worden geconfronteerd met bureaucratische 
beslommeringen die alleen maar toenemen. En dan hangen 
ons ook nog exportrestricties vanuit Brussel boven het hoofd. 
Gelukkig hebben de belangrijkste exportbestemmingen buiten 
de EU tijdig een verzoek ingediend bij de EU om ook onder de 
nieuwe EVOA regels voor oudpapier te kunnen blijven im-
porteren vanuit Europa. Het uitwerken van een functionerend 
auditsysteem is de komende tijd prioriteit voor ERPA.’ Martin 
Cubero refereert aan de verplichting voor exporteurs om per 
mei 2027 aan de hand van een audit aan te kunnen tonen dat 
verwerkers buiten de EU voldoen aan bepaalde standaarden 

op het gebied van Arbo en milieu. Met ERPA wil Martín Cubero 
duidelijk opkomen voor het belang van een vrije en eerlijke han-
del in (secundaire) grondstoffen en daarbij de sector verbinden 
en onderlinge samenwerking stimuleren. ‘Ik wil de rol van ERPA 
in de circulaire economie versterken. Oudpapier is geen afval, 
maar een erkende, waardevolle grondstof met indrukwekkende 
recyclingcijfers. Onze sector speelt een cruciale rol in de circu-
laire economie. Kwalitatief hoogwaardige, secundaire grondstof-

stromen moeten eindelijk als grondstof 
worden erkend, net als de inspanningen 
van onze sector om een circulaire econo-
mie vorm te geven.’ 

Zware tijden vragen om samen-
werking
Daarnaast is volgens Martín Cubero 
van een level playing field in Europa nog 
steeds geen sprake. ‘In tegenstelling 

tot Nederland kennen Spanje en Italië bijvoorbeeld een ein-
de-afvalstatus voor oudpapier. Gevolg: in Europa gelden zeer 
verschillende regelingen. Met ERPA wil ik me hard maken voor 
eenduidige regelgeving.’ De focus van Martín Cubero ligt verder 
op een goed contact met de Europese beleidsmakers en het sti-
muleren van innovatie om recyclingefficiëntie te verbeteren. ‘Met 
mijn uitgebreide ervaring in papier- en kartonrecycling breng ik 
strategische visie en praktische expertise.’ 

De FNOI feliciteert Martín Cubero met zijn benoeming en kijkt uit 
naar een samenwerking. Met hem aan het roer kan ERPA een 
voortrekkersrol blijven vervullen in de bevordering van een circu-
laire economie met een voorname plek voor de recyclingsector. 

JOSÉ ANDRÉS  
MARTÍN CUBERO

‘Ik wil de rol  
van ERPA in de 

 circulaire economie 
versterken

NIEUWE ERPA VOORZITTER 

Tijdens de algemene ledenvergadering van de European 
Recovered Paper Association (ERPA) op 25 maart, is José 
Andrés Martín Cubero benoemd tot de nieuwe voorzitter 
van ERPA. Hij volgt Hans van de Nes op, die zich tien jaar 
lang tomeloos heeft ingezet voor ERPA en de sector. De 
FNOI is Van de Nes zeer dankbaar voor zijn verdiensten 
voor ERPA. 

FNOI INFO | 2025 | ZOMEREDITIE
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DATAVERNIETIGING  
MICHEL N.V.  
Eerste Belgische  
archiefvernietiger  
met CA+ certificering

Duurzaamheid, Flexibiliteit en Veiligheid
Wat kenmerkt Datavernietiging Michel N.V.? Michel: ‘We combi-
neren de professionaliteit van een grote speler met de flexibiliteit 
van een familiebedrijf. Onze klanten waarderen de korte commu-
nicatielijnen, snelle service en oplossingen op maat.’ Een ander 
sterk punt is de veiligheid. Datavernietiging Michel N.V. hanteert 

een gesloten vernietigingsproces met beveiligde containers, 
afgesloten transportvoertuigen en een vernietigingsdepot onder 
permanente camerabewaking. Michel: ‘Bovendien ontvangt 
iedere klant een certificaat van vernietiging als garantie.’ Ook 
duurzaamheid speelt een belangrijke rol. ‘Dat is het mooie van 

Oud Papier Jozef Michel N.V. is een bekende naam 

in de Belgische recyclingsector. Het familiebedrijf 

begon in 1950 met de inzameling en verwerking 

van oudpapier. Met de groeiende vraag naar vei-

lige vernietiging van vertrouwelijke documenten 

werd in de jaren 90 van de vorige eeuw een aparte 

bedrijfstak opgericht: Datavernietiging Michel N.V. 

Directeur Philippe Michel: ‘Onze klanten wilden niet 

alleen hun archieven laten ophalen, maar ook de 

zekerheid van veilige vernietiging van vertrouwe-

lijke gegevens. Daarom zijn we ons steeds meer 

gaan specialiseren in professionele en gecertifi-

ceerde datavernietiging.’

Na vernietiging worden de  
papiersnippers ingezet als 
grondstof voor nieuw papier.
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papier; na vernietiging worden de papiersnippers ingezet als 
grondstof voor nieuw papier. Zo dragen wij bij aan een circulaire 
economie.’

Strenge regelgeving
Volgens Michel heeft de GDPR-wetgeving de noodzaak van 
betrouwbare datavernietiging verder onderstreept. GDPR staat 
voor General Data Protection Regulation die sinds 2018 van 
kracht is. De Nederlandse versie van de GDPR is de AVG, de 
Algemene Verordening Gegevensbescherming. Iedere organi-
satie die in de Europese Unie persoonsgegevens verzamelt of 
verwerkt, moet zich aan deze wetgeving houden. In 2024 werd 
Datavernietiging Michel N.V. het eerste Belgische bedrijf met een 
CA+ certificering, een keurmerk dat in Nederland dé standaard 

is voor veilige archief- en datavernietiging. ‘In België is het keur-
merk nog niet zo bekend. Daar gaan we aan werken, maar met 
het CA+-certificaat heeft Datavernietiging Michel N.V. alvast een 
voorsprong genomen op het peloton.’

CA+ Certificering
‘CA+ biedt onze klanten de garantie dat hun gevoelige informatie 
volgens de strengste normen wordt verwerkt. Het CA+ certifi-
caat bevestigt dat we voldoen aan de hoogste veiligheidseisen 
en dat wij ons vernietigingsproces continu laten controleren. We 
waren al goed bezig maar hiermee zetten we de volgende stap.’ 
Datavernietiging Michel NV blijft volgens Michel innoveren en in-
vesteren in kwaliteit. ‘Op die manier blijven wij ook de komende 
jaren voorop lopen in veilige en duurzame datavernietiging.’

Helsinkilaan 8
3446 AH Woerden
  .ais.nl
088 - 00 191 50 Visit us! Add contact

v-card Patrick

Voor elk (verzekerings-)vraagstuk 
binnen de recycling een oplossing!

Bij All Insurance Solutions B.V. bent u letterlijk verzekerd 
van een partner (verzekeringen en risicomanagement) 
met ruime ervaring in de recycling-branche.

•  Vrijblijvende analyse van uw bedrijfsrisico’s en verzekeringspakket

•  100% onafhankelijk 

•  Alles onder één dak 

•  Persoonlijk en creatief in (maatwerk-)oplossingen

•  Altijd betrokken, communicatief en fanatiek
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Waarom deze training?
Recente incidenten benadrukken de dringende behoefte aan 
preventie en bewustwording rondom gegevensbeveiliging.  
Uit onderzoek blijkt dat 94% van de Nederlanders zich zor-
gen maakt over de bescherming van persoonsgegevens.  
De e-training is ontworpen om menselijke fouten te voor- 
komen en organisaties van alle niveaus - van schoonma- 
kers tot directeuren - te helpen een cultuur van veiligheid  
te bevorderen.
 
Lennert Vermaat, directeur van de FNOI, benadrukt het be-
lang van proactieve maatregelen: ‘We moeten vooruitgang 
boeken in plaats van alleen te reageren op incidenten. Deze 
training bevordert bewustwording en preventie, wat essenti-
eel is voor het opbouwen van vertrouwen en veiligheid." 

Wat biedt de e-training?
De training omvat praktische tips voor het identificeren van 
privacygevoelige materialen en het veilig transporteren en 

vernietigen daarvan. Ook komen noodzakelijke stappen bij 
een mogelijk datalek aan bod. De training wordt afgesloten 
met een test en een certificaat van deelname. 

Toegang voor iedereen
De e-training 'Omgaan met privacygevoelige materialen' is 
niet alleen beschikbaar voor klanten van CA+ gecertificeer-
de bedrijven, maar voor iedereen die betrokken is bij het 
verwerken van vertrouwelijke gegevens. Deelname is gratis 
en kan eenvoudig via www.ca-plus.nl. 

Vermaat: ‘Door deel te nemen aan deze e-training draag je 
actief bij aan een veiligere omgeving voor persoonlijke en 
zakelijke gegevens en versterk je het vertrouwen van klanten 
en medewerkers. Samen maken we een verschil in gege-
vensbescherming.’

Op Data Privacy Day 2025 lanceerde CA+  
certificering de nieuwe e-training 'Omgaan  
met privacygevoelige materialen'. De training  
is gemaakt in opdracht van de FNOI en biedt  
in slechts 20 minuten tijd essentiële kennis  
om veilig en verantwoord om te kunnen gaan 
met vertrouwelijke gegevens.

 

OMGAAN MET 
PRIVACYGEVOELIGE 
MATERIALEN

GRATIS E-TRAINING 
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Maatwerk
Elke werkgever is wettelijk verplicht om een RI&E op te stel-
len. Dit document brengt alle arbeidsrisico’s in kaart en helpt 
bij het bepalen van de juiste maatregelen om een veilige 
werkomgeving te garanderen. Speciaal voor bedrijven bin-
nen de papierrecyclingsector heeft de 
FNOI een branche-RI&E. Nieuw is het 
online platform dat voor de papierrecy-
clingsector is ontwikkeld door EHS-
services. Het betreft een praktische, 
kosteloze en eenvoudig te gebruiken 
tool die precies aansluit op de behoef-
ten van de sector.

Bedrijven kunnen hun RI&E zelfstandig uitvoeren en behe-
ren. Het geavanceerde platform biedt gebruikers een eigen, 

afgeschermde bedrijfsomgeving waarin zij alle relevante  
risico’s kunnen inventariseren en direct een plan van aan-
pak kunnen opstellen. Zo wordt veiligheid niet alleen in- 
zichtelijk, maar ook structureel verbeterd.

Gebruiksvriendelijk en flexibel
Wat het RI&E-platform van EHS-
services onderscheidt, is de gebruiks-
vriendelijkheid en flexibiliteit. Elk lid  
van FNOI krijgt toegang tot een 
overzichtelijk dashboard waarop alle 
informatie over arbeidsomstandigheden 
binnen het bedrijf samenkomt. Dit biedt 

niet alleen inzicht in de risico’s, maar ook in de voortgang 
van genomen maatregelen. Erwin Heinsbroek van EHS-
services: ‘Voor een goede, gebruiksvriendelijke RI&E is een 

Veiligheid en gezondheid op de werkvloer staan hoog in het vaan-

del bij de FNOI. Met een even innovatieve als gebruiksvriendelijke 

oplossing ondersteunt zij haar leden: een Risico-Inventarisatie en 

-Evaluatie(RI&E)-platform op maat voor de papierrecyclingsector. 

Met deze tool krijgen bedrijven grip op arbeidsrisico’s en kunnen  

ze zelfstandig werken aan een veilige werkomgeving.

De kracht van  
het platform zit  
in de interactie

VEILIG EN GEZOND WERKEN; 
DE FNOI HELPT HAAR  
LEDEN VOORUIT!

FNOI INFO | 2025 | ZOMEREDITIE
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zorgt het platform ervoor dat bedrijven sneller en efficiënter 
verbeteringen doorvoeren, wat bijdraagt aan een prettige en 
veilige werkomgeving voor medewerkers. Heinsbroek: ‘Met 

het EHS RIE-platform biedt FNOI haar 
leden een krachtig instrument om aan 
deze verplichtingen te voldoen en te-
gelijkertijd te werken aan een gezonde 
en veilige werkomgeving.’

Samen werken aan een veilige 
branche
Veiligheid en gezondheid zijn noodza-

kelijk. Dankzij de inzet van de FNOI en het innovatieve RI&E-
platform hebben bedrijven binnen de papierrecycling alle tools 
in handen om hier zelfstandig en doeltreffend mee aan de slag 
te gaan. De FNOI blijft zich inzetten voor haar leden en helpt 
hen actief bij het verbeteren van de arbeidsomstandigheden. 
Samen bouwen we aan een toekomst waarin veilig en gezond 
werken vanzelfsprekend is!

professioneel softwareplatform essentieel.’ Bedrijven kunnen 
eenvoudig locaties, gebruikers en actiepunten toevoegen of 
wijzigen, zodat de RI&E altijd actueel blijft. De kracht van het 
platform zit in de interactie: zodra een 
maatregel is uitgevoerd, kan deze 
direct worden afgemeld met een 
toelichting of foto. Dit zorgt voor een 
transparant proces waarin bedrijven 
kunnen aantonen hoe ze werken 
aan verbeteringen op Arbo-gebied. 
Heinsbroek: ‘Een veiligere werkomge-
ving wordt zo een continu proces, in 
plaats van een eenmalige actie. Met het nieuwe RI&E-platform 
investeert FNOI in de toekomst van de leden.’

Altijd up-to-date 
Arbeidsomstandigheden veranderen continu, net als de wet-
geving op dit gebied. Daarom is het van belang om de RI&E 
periodiek te actualiseren. Aanbevolen wordt om dat eens in de 
drie jaar te doen. Het nieuwe platform maakt dit eenvoudig: 
risico’s kunnen worden herzien en nieuwe maatregelen zijn 
snel te implementeren. Zo blijven bedrijven voldoen aan de 
Arbowet en wordt de veiligheid binnen de sector geoptima-
liseerd. Bedrijven kunnen rekenen op ondersteuning van de 
EHS-helpdesk. Deze biedt hulp bij het gebruik van de RI&E en 
de voorbereiding op een eventuele toetsing door een gecertifi-
ceerd kerndeskundige. 

Investering in de toekomst
De Nederlandse Arbeidsinspectie ziet toe op de naleving van 
de RI&E-verplichting. Bedrijven die hier niet aan voldoen, 
lopen het risico op sancties. Dit maakt het des te belangrijker 
om tijdig en structureel met arbeidsveiligheid aan de slag te 
gaan. Het door EHS ontwikkelde RI&E-platform is een slimme 
investering. Heinsbroek: ‘Met de FNOI branche RI&E hebben 
de leden zelf grip op de veiligheids- en gezondheidsrisico’s, 
zonder de kosten van een externe Arbodienst.’ Bovendien 

MARKTBERICHTEN

Sinds 1-01-2025 een uitgave van Collance: 
C(hristien)OllAN(D)(freelan)CE

www.collance.nl / opk@collance.nl 

Marktberichten OudPapier
Info die zich al 25 jaar uitbetaalt

Marktberichten OudPapier
Info die zich al 25 jaar uitbetaalt

Bedrijven kunnen  
rekenen op onder- 

steuning van de  
EHS-helpdesk.
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Workaround – Schilderij op papier  
103 cm × 71 cm, 2023

Ein Kapital (Update II) – Collage 
25 cm × 20 cm, 2025

De voortdurende evolutie van digitale technologieën heeft een 
sterke invloed op mens en maatschappij. Zij confronteert de 
kunstenaar met de vraag wat ons menselijk maakt ten opzichte 
van de machine. Kriesel structureert en organiseert schijnbaar 
chaotische informatie over de transformatie van communicatie, 
menselijke waarden, originaliteit en identiteit. Daarbij maakt hij 
dikwijls gebruik van papier en karton. 

Peer Kriesel (1979 – Berlijn) is kunstenaar en 

ontwerper. De thema’s Identiteit en Waarden 

in het tijdperk van digitale verandering en 

maatschappij staan centraal in zijn werk. 

PEER KRIESEL 
IDENTITEIT EN WAARDEN 

Kijk voor meer werk van Peer Kriesel op peerkriesel.com

FNOI INFO | 2025 | ZOMEREDITIE
16


